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PROTOKÓŁ  Nr XXX/09 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 maja 2009 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych do punktu 2 przyjęcia protokołu, a od 

punktu 3 obecny był pełen skład radnych.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1320.  

W sesji udział wzięli: 

• radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – zastępca Burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Czesław Wlaźlak – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,   

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach, 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GB w Bobolicach,  

Zaproszeni goście: 

• Pani Krystyna Bugaj-Wójcik – Radna Rady Powiatu,  

• Pani Helena Bubień – delegat Izb Rolniczych,  

• Pani Marianna Przychodni – Prezes RWiK w Białogardzie, 

• Pan Kończewski Krzysztof – Komenda Miejska Państwowej Straży Pożarnej w 

Koszalinie, 

• Pan Aleksander Piotrowski – Kierownik Posterunku Policji w Bobolicach, 

• Pan Fabian Henryk – KP II Koszalin, 

• Jan Wójcik – Komendant M-G OSP w Bobolicach 

• Sołtysi. 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 
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1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia  28 kwietnia 2009 roku.   

3.Informacje o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz ochrony przeciwpożarowej 

gminy za 2008 rok. 

4. Trybuna sołecka.  

5. Trybuna obywatelska.   

6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.  

2. w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich, remontowych i 

robót budowlanych,  

3. w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Miasta i Gminy 

Bobolice.  

9. Wolne wnioski.  

10. Zakończenie obrad.  
 
Pan Burmistrz Sylwester Sobański poprosił o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego 

projektu uchwały: 4) w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do projektu „Moje 

gimnazjum-moja szansa” realizowanego w ramach Priorytetu IX Rozwój wykształcenia i 

kompetencji w regionach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Działanie 9.1 

Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych 

świadczonych w systemie oświaty, Poddziałanie 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych 

uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 

edukacyjnych.  

 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad wraz ze 

zgłoszonymi poprawkami. 

 
Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 kwietnia 2009 roku   

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w 

dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 
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zaproponował przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Informacje o stanie bezpieczeństwa publicznego oraz ochrony 

przeciwpożarowej gminy za 2008 rok. 
 Głos zabrał Pan Krzysztof Kończewski Dowódca Jednostki Ratowniczo Gaśniczej Nr 

1 w Koszalinie. Na wstępie podziękował władzom samorządowym Gminy Bobolice za 

życzliwe podejście do sprawy ochrony przeciwpożarowej i odpowiedzialności za 

bezpieczeństwo. Gmina Bobolice leży bardzo daleko od państwowych jednostek straży 

pożarnej i odpowiedzialne podejście radnych oraz władz gminy rokuje dla dalszego 

bezpieczeństwa i umacniania ochrony przeciwpożarowej. W 2008 roku na terenie powiatu 

było ponad 2000 zdarzeń, jeżeli chodzi o gminę Bobolice nastąpił wzrost ilości zdarzeń. Do 

zdarzeń należy zaliczyć: wypadki komunikacyjne, połamane drzewa, usuwanie kokonów 

owadów. Jeżeli chodzi o Bobolice to nastąpił wzrost ilości zdarzeń – zanotowano 238 zdarzeń 

na terenie gminy Bobolice- jest to ponad o 108 więcej zdarzeń niż w latach ubiegłych. W 

pożarach był spadek 28 zdarzeń, natomiast miejscowe zdarzenia 205 (związane z usuwaniem 

agresywnych owadów). Jeżeli chodzi o działalność jednostek OSP to należy wysoko ocenić 

zaangażowanie i zapewnienie gotowości bojowej gminy. Na terenie gminy działają 2 

jednostki krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego i te jednostki w pierwszym rzędzie 

powinny wyjeżdżać do zdarzeń. Choć zdarza się, że jest możliwe żeby jednostka wyjechała ze 

względu na brak obsady ratowników. Działania gminy są wysoko oceniane i w zakresie 

swoich kompetencji i odpowiedzialności wynikających z ustawy o samorządzie gminnym 

realizuje z wynikiem bardzo dobrym. Strażnice są zadbane inwestuje się w nowy sprzęt i 

wysoka Rada oraz władze miasta w dalszym ciągu będą przychylnie spoglądać na te 

działania, które będą kierunkowały na zakup nowego sprzętu. Współczesny rozwój 

cywilizacji niesie za sobą wiele niespodzianek. Władze gminy nie zapominają o szkoleniach 

co jest bardzo ważne i jest obowiązkiem spoczywającym na samorządzie gminnym. Te 

zadania gmina wykonuje w stopniu wzorowym i gmina Bobolice w ocenianiu wysuwa się na 

miejsca pierwsze. Na zakończenie Pan komendant powiedział, że ocena ochrony 

przeciwpożarowej na terenie gminy Bobolice jest jak najbardziej pozytywna, Komenda 

Miejska Państwowej Straży Pożarnej w Koszalinie uważa, że stan ochrony przeciwpożarowej 

jest na wysokim poziomie dzięki odpowiedzialnemu podejściu władz gminy do tego tematu.    
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Informacje o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie miasta i gminy Bobolice za rok 

2008 oraz stan na 2009 rok przedstawił Pan Jan Wójcik -  Komendant Miejsko – Gminny 

OSP. Informacje te stanowią załącznik do protokołu.  

W związku z tym, że na sesji nie mógł  być obecny Pan Wiesław Tyl z Komendy Głównej w 

Koszalinie głos zabrał Pan Aleksander Piotrowski Kierownik Posterunku Policji w 

Bobolicach, który serdecznie podziękował w imieniu swoim, a także swoich 

współpracowników Państwu burmistrzom za dotychczasową współpracę dofinansowującą 

Posterunek Policji w Bobolicach. Współpraca ta układa się doskonale, gdzie zawsze można 

liczyć na pomoc ze strony władz gminy.  

 Informacje, które przedstawił Pan Kierownik stanowią załącznik do protokołu.    

 
Pan Burmistrz Sylwester Sobański powiedział, że podsumowując ten punkt sesji dziękuje 

Panu Komendantowi za współpracę i tak wysoką ocenę naszych jednostek.  

 

Ad. 4. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Pan Stanisław Matysiak sołtys sołectwa Dargiń -  powiedział, że przez Dargiń 

prowadzone są wykopy związane z kanalizacją i droga Dobrociechy – Krępa, a także 

inne drogi powiatowe i nie tylko będą bardzo zniszczone, zapytał Pan sołtys kto i w 

jakim terminie po zakończeni inwestycji doprowadzi te drogi do porządku i stanu taki 

jaki był.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Marianna Przychodni mówiąc, że wprawdzie nie pamięta jakie są 

terminy zakończenia inwestycji, ale wykonawca inwestycji czyli ten wykonawca, który 

wygrał przetarg na realizację czy kanalizacji, czy wodociągów ma obowiązek w ramach 

kontraktu odtworzyć nawierzchnię do stanu pierwotnego. Na etapie dokonywania odbioru 

końcowego jest to sprawdzane, oczywiście przy odbiorze końcowym uczestniczą również 

przedstawiciele zarządów dróg czy to powiatowych, czy wojewódzkich w zależności od tego 

przez jakie drogi przechodzi dane urządzenie. Jeśli chodzi o drogi gminne również odbiory 

odbywają się przy udziale przedstawiciela miasta i gminy Bobolice. Obowiązkiem RWiK 

jako inwestora poprzez inżyniera kontraktu należy przypilnowanie, żeby te roboty zostały 

wykonane należycie i żeby nawierzchnia była odtworzona.  

Pan Zdzisław Czarnecki powiedział, że w Bożniewicach jest już skończona ta inwestycja i 

drogi są w pozostawiane w bardzo dobrym stanie, a nawet lepszym jak były.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że nie zawsze musi iść tak gładko jak w 

Bożniewicach i zwróciła się z prośbą o to, że jeżeli ktoś zauważy, że coś jest nie tak, roboty 
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są nieskończone lub byle jak to należy zgłaszać takie sytuacje na bieżąco do urzędu lub 

RWiK-u.        

2. Pan Stanisław Matysiak sołtys sołectwa Dargiń – zapytał jeszcze o odbiór tych dróg, 

czy one będą remontowane przed odbiorem końcowym?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że tak, remontu należy dokonać przed 

odbiorem ostatecznym.  

3. Pan Bogdan Majewski sołtys sołectwa Głodowa – zapytał na jakim etapie jest 

realizacja placów zabaw.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że w tej chwili poszło zamówienie na 

wyposażenie wszystkich placów zabaw, które będą utworzone.  Ten poprzedni sprzęt nie miał 

atestów i nastąpiły sprostowania i został zamówiony nowy sprzęt z atestami na wszystkie 

urządzenia, które będą montowane na placach zabaw. Zamiary oddania placów zabaw są 

przed rozpoczęciem wakacji. Do 10 czerwca sprzęt ma być dostarczony do wszystkich 

miejscowości.  

4. Pan Marek Kowalski sołtys sołectwa Pomorzany – powiedział, że ten sprzęt, który 

montowany będzie na placach zabaw jest bardzo dobry i bezpieczny ponieważ 

wykonany jest z drewna.  

 

Ad. 5. Trybuna obywatelska  
W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Pani Krystyna Bugaj – Wójcik – powiedziała, że ma pytanie w związku ze 

sprawozdaniem straży pożarnej – będąc obserwatorem jak spłonął czterorodzinny dom 

w Różanach, następnie był pożar młyna w Ubiedrzu i oczywiście straż przybyła na 

czas, ale nie można było podjąć działań bo energia nie była wyłączona i nie dojechali 

energetycy. Czy nie można by było zrobić tak, żeby strażacy byli upoważnieni do 

wyłącznia prądu lub całej wsi. W takim przypadku liczy się każda sekunda.  

Odpowiedzi udzielił Pan Krzysztof Kończewski z Jednostki Ratowniczo Gaśniczej w 

Koszalinie. Pan Komendant powiedział, że udział w takich akcjach ratowniczo gaśniczych 

przewidują, że takie elementy jak wyłączenie energii elektrycznej ze względu na 

bezpieczeństwo ratowników jak i osób, które znajdują się w palącym się budynku. Czas 

operacyjny jest najważniejszym czasem reakcji, który decyduje o skuteczności prowadzenia 

działań ratowniczo gaśniczych. Jeżeli chodzi o Różany to nie było zinwentaryzowane do 

końca przyłącze, dyżurny zwrócił się do pogotowia energetycznego o interwencję w tym 

względzie już w trakcie dojazdu jednostek straży pożarnej. Mimo, że odłączono dla jakiegoś 

odcinka energię elektryczną ten dom dalej pozostawał pod napięciem. Stare budynki mają 
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niezinwentaryzowane podłączenia, nie są wyposażone w wyłączniki przeciwpożarowe prądu 

elektrycznego. Jest to problem, który leży w kompetencji zarządcy budynku. Jest jeszcze 

wiele takich budynków na terenie gminy, które nie spełniają tych wymogów, ale należy zdać 

sobie sprawę, że są to bardzo duże i kosztowne inwestycje.  

Ad.6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że 2 maja uczestniczył w uroczystym 

przekazaniu samochodu bojowego przez Komendanta Miejskiego Straży Pożarnej Mirosława 

Pendera dla OSP w Bobolicach. Po tej miłej uroczystości wyróżniono sztandar OSP w 

Bobolicach srebrnym medalem dla zasługi dla pożarnictwa. Odznaczeni zostali również 

różnymi medalami, druhowie z poszczególnych jednostek OSP miasta i gminy Bobolice. W 

godzinach wieczornych Pan Burmistrz uczestniczył w obchodach Dnia Strażaka w Kłaninie. 

Tutaj uroczystości rozpoczęły się mszą świętą, którą odprawił Kapelan Straży Pożarnej ze 

Szczecina. Po mszy został posadzone drzewka z ziaren poświęconych przez Benedykta XVI, 

a w świetlicy zostali odznaczeni seniorzy OSP w Kłaninie. Imprezom tym towarzyszył w-ce 

marszałek Hok i Pani poseł Danuta Olejniczak. 13 maja przyjechał przedstawiciel firmy 

projektowej z Warszawy Pan dr Wójcicki, który zajmuje się oceną uwarunkowań 

środowiskowych. Spotkanie dotyczyło budowy drogi krajowej S11, która będzie miała  

długość 670 km, przebieg drogi Kołobrzeg – Tarnowskie Góry. Przedstawiciela interesował 

głównie przebieg tej drogi przez gminę Bobolice. W jakich miejscach wchodzi w obszar 

chroniony, jak widzimy ewentualne obejścia. O ile nie będzie przeszkód z wykupem ziemi 

oraz regionalnym dyrektorem ochrony przyrody realizacja rozpocznie się od 2012 r. Jeśli 

chodzi o włączenie się do krajowej 11, która ma być drogą ekspresową, szybkiego ruchu, 

będzie to droga czteropasmowa, będzie włączona do 6, która biegnie ze Szczecina do 

Gdańska w rejonie Koszalina i Koszalin będzie ominięty w znaczeniu takim, że droga nie 

będzie przebiegała przez samo miasto tylko bokiem. Miasto Bobolice też będzie tak ominięte. 

Bobolice będą wyłączone już od Przydargini jadąc w stronę Bobolic zaraz za lasem w prawą 

stronę przez Chlebowo i łączona będzie z powrotem do obecnej trasy krajowej 11 w rejonie 

Ostrówka za lasem. Droga 25 będzie omijać nasze pełnikowe środowiska, które są i będzie 

łączona od strony Porostu do 11 bezkolizyjnie w okolice Ostrówka. Również wszystkie drogi 

wojewódzkie i powiatowe będą włączane bezkolizyjnie. Bobolice będą całkowicie wyłączone 

z szybkiego ruchu. 15 maja odbyły się w hali sportowej uroczystości związane z 60-leciem 

powołania do działalności Biblioteki w Bobolicach. Uroczystość była przygotowana 

profesjonalnie za co Pan burmistrz podziękował Pani dyrektor. Na tablicach pokazano zdjęcia 
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przedstawiające 60 lat istnienia Biblioteki w Bobolicach, były występy artystyczne oraz 

liczna grupa zaproszonych bibliotekarzy z ościennych gmin oraz Koszalina. 18 maja Pan 

burmistrz uczestniczył w Poznaniu w III walnym zebraniu członków Stowarzyszenia „Droga 

S11”. Posiedzenie dotyczyło podjęcia uchwał dotyczących zmian w statucie, rozliczenia 

działalności za 2008 rok. Władze stowarzyszenia uzyskały absolutorium. W spotkaniu tym 

uczestniczyło kilku posłów i senatorów, którzy lobbują na rzecz budowy drogi S11. Został 

potwierdzony termin rozpoczęcia inwestycji tj. 2012r.  20 maja Pan burmistrz uczestniczył w 

spotkaniu w byłym Urzędzie Wojewódzkim dotyczącym szkolenia z zakresu obronności oraz 

reagowania kryzysowego. Na zebraniu tym zapoznano ze zmianami ustawowymi 

dotyczącymi w/w zagadnienia oraz przygotowań do ewentualnych działań obronnych oraz 

zapobiegania sytuacjom kryzysowym.  27 maja wspólnie z Panią Magdaleną Pietnoczką 

podpisaliśmy umowy w Urzędzie Miejskim w Karlinie, który jest Liderem na wniosek pod 

nazwą „Wyrównywanie szans edukacyjnych”. We wniosku tym uczestniczy 49 gmin, jeśli 

chodzi o kwotę, którą będzie dysponował ten wniosek to 3 mln 200 tyś zł. Pan burmistrz 

powiedział, że chciałby radnym przedstawić sytuację na budowie gimnazjum w Bobolicach, 

dokończenie budynku E. Przetarg wygrała firma „BUDOMAL” z Koszalina. Zakres prac jest 

ściśle określony i powinien być zakończony przed 1 września 2009 roku. Firma jak do tej 

pory nie spełnia naszych oczekiwań. Próbuje się przekonać nas do zastosowania gorszych 

materiałów i urządzeń, które nie odpowiadają naszym oczekiwaniom jakie były wpisane do 

specyfikacji przetargowej. Przykładem takim jest np. zainstalowanie windy 5-cio krotnie 

tańszej aniżeli w specyfikacji, której awaryjność jest również 5-cio krotnie większa. Firmie 

jednak udało się taką windę zamówić i w sierpniu będzie montowana. Takich sytuacji jest 

znacznie więcej i odnosi się wrażenie, że firma nie zapoznała się w całości ze specyfikacją 

przetargową, żądając ciągle dokumentów, które były dołączone do specyfikacji przetargowej. 

Harmonogram może stać pod znakiem zapytania i czy zostanie on zrealizowany nie jest do 

końca pewne. Działania Gminy są takie aby wszystko szło zgodnie z harmonogramem. Jak 

trzeba będzie Pan burmistrz powiedział, że doprowadzi się do takiej sytuacji, że trzeba będzie 

rozwiązać umowę z firmą „BUDOMAL”. Firma ta od początku była dyskusyjną sprawą, ale 

warunkiem przetargu była tylko cena i była to najtańsza cena nawet niższa niż, którą wycenił 

rzeczoznawca Gminy. Pan burmistrz powiedział, że chciałby radnym oraz sołtysom przekazać 

informacje dotyczące dużym zainteresowaniem na zebraniach sołeckich sprawą przyłączy 

kanalizacyjnych i została podjęta decyzja o sfinansowaniu w 100% kosztów przyłączy. Pan 

burmistrz powiedział, że zdaje sobie sprawę, że niektórych osób nie stać na pokrycie kosztów 

przyłącza, a Gmina musi osiągnąć efekt ekologiczny. Koszt jaki Gmina poniesie wynosi 

około 1,5 mln zł. Pieniądze te będą pozyskane z opłat za zajęcie pasów drogowych przez 
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firmę „Mazur”, która wykonuje instalacje kanalizacyjne i wodne, z podatku jaki wnosi spółka 

Białogard za urządzenie na terenie Miasta i Gminy Bobolice, zaciągnięcie kredytu z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska (w 30% kredyt po spłaceniu może być 

umorzony). Pan burmistrz zwrócił się z prośbą o przekazywanie mieszkańcom tej informacji 

w swoich miejscach zamieszkania. Gminie zależy na tym, żeby jak największa ilość 

mieszkańców przyłączyła się do kanalizacji ponieważ musi być osiągnięty efekt ekologiczny 

bo inaczej może dojść do takiej sytuacji, że zażądają od nas zwrotu kosztów poniesionych na 

budowę kanalizacji.    

Pani Mieczysława Brzoza, zastępca Burmistrza Bobolic powiedziała, że w 

okresie od ostatniej sesji sporo czasu zajęło Pani burmistrz i pracownikom urzędu prace 

dotyczące składania wniosku na prace wykończeniowe  budynku gimnazjum, wniosek 

składany jest z Poddziałania 7.1.3 w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, termin 

składania do 1 czerwca. Pani burmistrz odbyła wizytę u Państwa prezesów Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Jutrzenka”. Sprawa dotyczyła współfinansowania dwóch inwestycji: chodnik 

i parking na terenie naszego miasta oraz sprawa sfinalizowania zamiany mieszkania osoby 

zadłużonej z wyrokiem eksmisji (Pani Sowińska). Pani burmistrz powiedziała również o 

możliwości zamiany mieszkania 3 -pokojowego mieszczącego się na ul. Magazynowej na 

lokal mniejszy w zamian za spłatę zadłużenia (ponad11 tyś. zł). Informacja ta ukazała się w 

Regionach i w internecie. 13 maja Pani burmistrz uczestniczyła w spotkaniu w ŚDS 

„ODNOWA” przy którym funkcjonuje centrum wolontariatu. Pani Emilia Walter zaprosi ła 

imiennie osoby z terenu gminy Bobolice, po to żeby pozyskać nowych wolontariusz – nie 

przyszedł nikt i nic z tego spotkania nie wyszło. Dużo czasu Pani burmistrz zajęło 

sprawdzanie projektów organizacyjnych szkół, ponieważ od września jest nowa organizacja 

szkół. Kolejnym czasochłonnym tematem jest analiza nowo tworzonych dokumentów w 

związku z tym, że weszła w życie ustawa o pracownikach samorządowych, a pracownicy 

administracji i obsługi szkół również są pracownikami samorządowymi. Pani burmistrz 

powiedziała również o współpracy z Gminną Grupą Młodzieżową, która pracuje bardzo 

aktywnie. Grupa kończy prace nad konkursem nauczyciel roku, wszystkie placówki 

oświatowe przystąpiły do tego konkursu są zgłoszenia i będzie rozstrzygnięcie tego konkursu.  

Grupa cieszy się uznaniem w samorządach uczniowskich. GGM chce zorganizować na 

zakończenie wakacji dla młodzieży z terenu całego powiatu imprezę hiphopową, polegało by 

to na tym, że na placu przy ul. Dworcowej został by zorganizowany konkurs w zakresie 

tworzenia graffiti. Jest to dana kultura, która jest na pewnym poziomie i rządzi się swoimi 

prawami. Pani burmistrz poprosiła Grupę o opisanie całej imprezy i przedstawienie jej 

oficjalnie. 
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Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych 
Radny Pan Mariusz Walaszczyk– powiedział, że chciałby się dowiedzieć kto ma kosić trawę 

obok klubu i przystanku w Kłaninie. ZUKiO mówi, że to nie jest ich ponieważ oni mają 

cmentarz i następują przepychanki.   

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz mówiąc, że uważa, że jest to zadanie Gminy i zostanie 

przekazane ZUKiO. W ZUKiO zatrudnieni są ludzi w ramach prac interwencyjnych i 

społecznie użytecznych, którzy będą wykaszać trawę. Pan burmistrz powiedział, że niektóre 

sołectwa mają zakupione kosiarki do traw i osoby zatrudnione w sołectwie wykaszają je, 

skoro Kłanino nie posiada kosiarki to zadanie będzie wykonywał ZUKiO.  

Pan Stanisław Matysiak sołtys sołectwa Dargiń powiedział, że niektóre sołectwa posiadają 

kosiarki, ale zapytał co będzie jeśli komuś stanie się krzywda przy koszeniu, ponieważ na 

kosiarkę trzeba być przeszkolonym i mieć uprawnienia.  

Pan burmistrz powiedział, że trudno jest mu odpowiedzieć na chwilę obecną, ale ustosunkuje 

się do pytania i odpowie na piśmie.    

 

Radny Pan Janusz Koczkodaj- powiedział, że chciałby się dowiedzieć czy place zabaw, które 

funkcjonują na terenie miasta i gminy Bobolice mają atest i czy wyposażenie jest sprawdzone. 

Bo jeżeli coś się stanie to szuka się przyczyny.  

Odpowiedzi udzieliła Pani burmistrz mówiąc, że sądzi, że Pan Janusz zna odpowiedź na to 

pytanie. Bo tak naprawdę tylko jeden plac zabaw ten na Placu Zwycięstwa ma atest, a 

pozostałe funkcjonujące na terenie gminy nie posiadają atestu. Sprzęt nowo zamawiany na 

place zabaw będzie z innej firmy, która dostarczy sprzęt z atestem.      

 

Radny Pan Artur Tomczak– powiedział, że ma prośbę do Pana burmistrza odnośnie drogi 

powiatowej Bobolice-Gozd, droga ta jest dziurawa i jej stan jest bardzo zły, a ZDP nie robi 

nic w tej sprawie. Pan radny przypomniał także o moście kolejowym, który w dalszym ciągu 

nie został rozebrany.  

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz mówiąc, że spotkał się z dyrektorem ZDP i wspólnie 

zrobili objazd. Prace na terenie gminy Bobolice prace remontowe dróg rozpoczną się pod 

koniec lipca i w sierpniu. Remontowane będą drogi powiatowe takie jak: Jatynia, Bobolice-

Ujazd, a także Bobolice-Gozd. Jeśli chodzi o wiadukt kolejowy to będzie on rozebrany w 

sobotę.   

  

Radna Pani Bogusława Marchewka- zapytała czy jest możliwość postawienia muldy 

spowalniającej na ulicy Traugutta od strony ul. Słowackiego oraz jeżeli chodzi o 
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bezpieczeństwo to czy można postawić przy placu zabaw na ul. Świerczewskiego znaki 

ostrzegawcze UWAGA DZIECI ?   

Radna Pani Zofia Kęcel – powiedziała, że bardzo dużo dzieci przychodzi na plac zabaw na ul. 

Reja, blisko położona droga stwarza niebezpieczeństwa – czy nie można by było postawić 

znaków ostrzegawczych o możliwości pojawienia się dzieci lub muld spowalniających ?  

Odpowiedzi dla radnej Pani B. Marchewki oraz Pani Z. Kęcel udzielił Pan burmistrz mówiąc, 

że jeśli chodzi o postawienie znaków na ulicach to Zarząd Dróg Powiatowych jest niechętny 

do ich stawiania ponieważ uważają, że nie należy spowalniać ruchu. Jeżeli chodzi o muldy 

spowalniające to koszt jednej wynosi 7 tyś. zł i na chwilę obecną nie stać Gminy na montaż 

muld.  

 

Radna Pani Justyna Terlecka -  zapytała co ze sprzętem na placu zabaw w Chmielnie, czy 

będzie demontowany skoro nie posiada atestu.   

Odpowiedzi udzieliła Pani burmistrz mówiąc, że zastanowi się co dalej z tym sprzętem 

zrobić.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki 

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Piotr Kowalczyk członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

 2) w sprawie udzielania dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich, 

remontowych i robót budowlanych.  
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz gminy. 
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Pan Piotr Kowalczyk członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

3) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Miasta i Gminy 

Bobolice.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Marianna Przychodni Prezes Regionalnych 

Wodociągów i Kanalizacji w Białogardzie.  

  

Pan Piotr Kowalczyk członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta  14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

4)  w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do projektu „Moje gimnazjum-moja 

szansa” realizowanego w ramach Priorytetu IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w 

regionach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Działanie 9.1 Wyrównywanie szans 

edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w 

systemie oświaty, Poddziałanie 9.1.2Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup 

o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 

edukacyjnych.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta 14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”.   

 

Ad. 9. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach zabrał głosu Pan Czesław Wlaźlak dyrektor ZUKiO mówiąc, że 

korzystając z obecności Pani Prezes RWiK chciałby przedstawić sprawę wodociągu w 

Kępsku. Chodzi o to, że ZUKiO otrzymało telefon z sanepidu o złych wynikach wody w 
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Kępsku, znacznie gorszych niż poprzednio. Sprawa dotyczy, tego że nie jest uregulowany 

stan prawny, po rozmowach z Panem Niwińskim materiał został zakupiony, a uruchomienie 

tej inwestycji blokuje Natura 2000. Do ZUKiO zgłosił się także obywatel z pretensjami o 

złym stanie wody. Propozycja Pana dyrektora była taka, żeby w końcu doprowadzić tę wodę 

do porządku.  

Odpowiedzi udzieliła Pani prezes RWiK mówiąc, że wykonanie wodociągu w Kępsku dość 

długo trwa ze względu na projektanta, który nie wyrabia się ze swoją pracą. W momencie 

kiedy już wszystko było na ukończeniu i został złożony wniosek o pozwolenia na budowę 

okazało się, że jakaś działka nie została uwzględniona i jest to Natura 2000. RWiK zakłada, 

że do końca wakacji powinno uzyskać pozwolenie na budowę. Materiały zostały już 

zakupione we wrześniu wszystko pójdzie do realizacji. Projekt zostaje opracowywany do 

Drzewian i Kępska. Pani prezes przeprosiła za przeciągnięcie tej sprawy w czasie  

  

Ad. 10 . Zakończenie obrad.  

 

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Ewelina Szymańska  

 


